



Stevns Klint Experience



Rødvig



FORT



Kridt / Chalk / Kreide



Boesdal Kalkbrud



Højerup

**Oplev** den vilde natur langs Stevns Klint Trampesti med kyst, strand og skov, levende havnemiljøer og unikke udsigtspunkter fra Stevns Fyr og Højerup Kirke. Kom ned i det underjordiske FORT og ind i koldkrigshistorien – og få hele fortællingen om verdensarven i Stevns Klint Experience.

**Experience** the wild landscape along Stevns Klint Trampesti Trail – coast, beach and woodland, little harbours and views from the lighthouse and Højerup Church. Step into Cold War history in the underground FORT – then discover the full World Heritage story at Stevns Klint Experience.

**Erleben** Sie die wilde Natur entlang des Stevns Klint Trampesti – Steilküste, Strand und Wald, kleine Hafenorte und die Aussicht vom Leuchtturm und aus der Kirche von Højerup. Erkunden Sie die unterirdischen Gänge des Forts aus dem Kalten Krieg und erfahren Sie die ganze Geschichte des Welterbes im Stevns Klint Experience.



Stevns Fyrcenter

**Stevns Klint** er UNESCO Verdensarv, fordi det er det bedste sted i verden at se sporene fra det asteroidenedslag, der for 66 mio. år siden udslettede dinosaurerne og ændrede livet på Jorden – bevaret i det tynde lag Fiskeler mellem kalk og kridt.

**Stevns Klint** is a UNESCO World Heritage site because it is the best place in the world to see traces of the asteroid impact that wiped out the dinosaurs 66 million years ago and changed life on Earth – preserved in the thin layer of Fish Clay between chalk and limestone.

**Stevns Klint** ist UNESCO-Welterbe, weil es weltweit der beste Ort ist, um die Spuren des Asteroideneinschlags zu sehen, der vor 66 Millionen Jahren die Dinosaurier auslöschte und das Leben auf der Erde veränderte – bewahrt in einer dünnen Schicht Fishton zwischen Kreide und Kalkstein.



FOTO: STEVNS KOMMUNE, RUDY HEMMINGSEN, MARK WENGLER, MADIS TOLSTRUP  
STEVNS KLINT / 2026 / 1. UDG





